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verslag Fokkersberaad 
30 september 2023 

 
 
Op zaterdag, 30 september heeft op initiatief van de FAC-Stabijhoun in 
Putten een bijeenkomst (fokkersberaad) plaatsgevonden van fokkers, 
dekreu-eigenaren en geïnteresseerden in het fokken met Stabijhouns. In 
het verdere verhaal samengevat als fokkers. 
 
De aftrap was gereserveerd voor het onderwerp “verbinding”. Oftewel 
hoe vinden we elkaar zodanig als fokkers en FAC dat we meer voor 
elkaar kunnen betekenen? Diverse aanleidingen maakten dit een punt 
van belang. Vanuit de fokkers en dekreu-eigenaren waren er in 
voorgaande vergaderingen en in de wandelgangen opmerkingen 
gemaakt over wat er beter kan. Verder onderkent de FAC zelf diverse 
verbeterpunten, vooral in communicatie met de fokkers. Bovendien heeft 
de FAC het erg druk en deze kan daarom goed hulp gebruiken. Aan de 
hand van een presentatie van Peter van de Hee is er opbouwend 
gebrainstormd over al deze zaken. De punten zijn bijgehouden op het 
scherm en na de vergadering naar alle aanwezigen digitaal verzonden. 
Enkele zaken: Beter gebruik (sociale) media, online vergaderen, 
informatie aan pup-eigenaren, meer structurele communicatie FAC-
fokkers, meer informatie naar potentiële fokkers, verbetering contact 
met leden, communicatie in buitenlandse taal. 
De FAC pakt de punten van de volledige lijst op, geeft er een 
prioriteitstelling aan en gaat hierover terugkoppelen. De wijze van 
terugkoppelen is hierbij een aandachtspunt. 
 
Gezien de drukte bij de FAC werd bij alle genodigden in de week gelegd 
om na te denken of zij wellicht kunnen iets voor de FAC kunnen 
betekenen. Concreet is er behoefte aan fokadviseurs, maar zeker ook 
hulp bij ondersteunende structurele of incidentele klussen op de 
achtergrond. De FAC gaat de vraag naar hulp bij ondersteunende taken 
zo spoedig mogelijk concretiseren en communiceren. Dringend verzoek 
aan de aanwezigen om de hulpvraag ook bij familie, vrienden en 
kennissen neer te leggen. Gezien de sfeer in de zaal leverde het 
brainstormen op zich al de eerste stap naar verbinding. 
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Op naar het volgende onderwerp: “de spermabank”. Hans van den 
Hoek gaf een presentatie over de pilot van de spermabank. Het doel en 
de werking met toelichting passeerden de revue. In de praktijk betekent 
het dat er voor de sperma-afname contracten met de dekreu-eigenaren 
worden getekend, waarin het afstaan aan de NVSW wordt geregeld. In 
principe mag het sperma pas na 10 jaar ingezet worden en moet de 
hond overleden zijn. Er kwam veel feedback uit de zaal waarmee de FAC 
aan de slag gaat en waarover verdere communicatie volgt. 
 
Over op “outcross Stabijhoun” 
Dit onderwerp stond op het programma naar aanleiding een advies, op 
verzoek van het bestuur van de NVSW, van de adviesgroep Toekomst 
Friese Hondenrassen. Het advies komt er samengevat op neer dat 
outcross zeker een middel kan zijn om de gezondheid van het ras te 
bevorderen en inteelt te beperken. Aan de FAC is nu de opdracht 
gegeven om in kaart te brengen wat dit in de praktijk betekent. Hierbij 
moet onder meer gedacht worden aan de keuze van het ras, voldoende 
gegadigden voor de pups, geïnteresseerde fokkers, kosten fokker en 
NVSW, sponsoring. Aan de hand hiervan kan dan het besluit genomen 
worden of outcross met de Stabijhoun daadwerkelijk reëel is. 
Logischerwijze kwamen er veel opmerkingen vanuit de zaal, want het is 
een uitermate belangrijk onderwerp dat zeer zorgvuldig behandeld moet 
worden. De FAC neemt deze punten mee in de verdere uitwerking. 
 
En dan nog het “Gebit”. 
De FAC is bezig met het controleren van het verenigingsfokregelement 
(VFR) op onvolkomenheden en actualiteit. Hierbij wordt ook gekeken 
naar het behoud van genendiversiteit. We moeten tenslotte zuinig op de 
genen van ons ras zijn. Zo kwamen ook de afwijkingen aan het gebit aan 
de orde. In het regelement wordt onder diskwalificerende fouten met 
betrekking tot het gebit de ondervoorbeet, bovenvoorbeet en het 
kruisgebit genoemd. Navraag bij een op gebitten gespecialiseerde 
dierenarts leerde dat dierenartsen met betrekking tot de afwijkingen een 
andere indeling aanhouden, namelijk de Angle classificatie. De lichtste 
afwijkingen vallen in Klasse I en leveren geen welzijns- of 
gezondheidsproblemen op. De gedachte van de FAC is dat indien bij 
fokgeschiktheidskeuringen een diskwalificerende gebitsafwijking wordt 
geconstateerd, de eigenaar de mogelijkheid krijgt om door een 
gespecialiseerde dierenarts op eigen kosten de Angle classificatie te laten 
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vaststellen. Valt dit in Klasse I, dan levert dat op het gebit geen 
fokuitsluiting op. Kwantificatie van het aantal gevallen is niet mogelijk, 
omdat het bij de NVSW niet bijgehouden wordt en de dierenartsen de 
Angle-kwalificatie gebruiken. Tijdens het beraad heeft de FAC deze nog 
nader uit te werken gedachte aan de fokkers voorgelegd. Dat gaf 
voldoende aanleiding voor de FAC om hier verder mee te gaan. Naar 
aanleiding van het gebit kwam ook de knikstaart aan de orde. Deze valt 
ook onder de diskwalificerende fouten, terwijl waarschijnlijk een aantal 
knikstaarten ten onrechte als zodanig bestempeld worden. Dit komt op 
het volgende fokkersberaad met meer informatie terug. 
 
De bijeenkomst vond in een prettige en opbouwende sfeer plaats en dat 
maakte de afronding in de bar des te aangenamer. 
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